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FUDBAL U DOBA KORONE



Poštovani fudbaleri,

iza nas je vrijeme kakvo svijet ne pamti, vrijeme koje je poremetilo sve 
pore društva, sve sisteme.

Vrijeme koje je poremetilo fudbalsku stvarnost kakvu znamo. Vri-
jeme koje je i zaustavilo igru.

Ispred nas je vrijeme neizvjesnosti, jer opasnost nije prošla...
Ali, ovo je bilo vrijeme koje je pokazalo da je fudbal 

jači od svega, pa i od pošasti, koja je poharala planetu, 
odnijela brojne živote, ugrozila zdravlje i bezbjednost 
ljudi na svim meridijanima.

U takvom vremenu, fudbal je, ipak, pokazao 
snagu i bio svjetlo na kraju tunela. I u Crnoj Gori...

Kada su sredinom marta prekinute fudbalske 
aktivnosti kod nas, sve je izgledalo crno, bez pers-
pektive...

Srećom, pravovremenim i ispravnim mjerama 
NKT-a i Instuta za javno zdravlje, te odgovornim 
ponašanjem građana, stvorili su se uslovi da se fudbal vrati 
– početkom maja treninzima, a krajem tog mjeseca i utakmi-
cama.

U periodu neizvjesne budućnosti, Sindikat profesionalnih fudbalera 
je shvatio da su, osim zdravlja, koje je bilo i ostalo prioritet, za igrače 
najvažniji sigurnost i stabilnost.

Zbog toga smo uputili inicijativu Fudbalskom savezu  Crne Gore 
da ugovori igrača, koji ističu krajem sezone ili čiji se istek poklapa sa 
nastavkom, budu produženi dok se ne završi sezona. FSCG je usvojio 
predlog, još jednom pokazavši da je naš pouzdan partner i da smo na 
istom zadatku. Takođe, klubovi su pokazali veliki stepen odgovornosti i 

shvatili u kakvoj su igrači situaciji, tako da smo i sa njima imali odličnu 
saradnju i međusobno razumijevanje.

Dijelom i zbog toga nastavljeno je naše fudbalsko prvenstvo, bez 
promjena u sastavima…

Nije se, nažalost, igralo do kraja. FSCG je donio ispravnu odluku da 
prekine sezonu čim se pojavio prvi pozitivan slučaj, isto kao što je 

prava odluka bila i da se prvenstvo nastavi, jer je fudbal bio 
znak da život može i mora da se nastavi u teškim okol-

nostima.
I SPFCG je želio da uvaži napore naših fudbalera 

da nakon pauze daju sve od sebe, da se bore na 
terenu, da igraju i uživaju u igri, pa smo odlučili da 
ne prekidamo lijepu tradiciju.

Proglasili smo najbolje u anketi koja je prvi put 
obavljena elektronskim putem – aplikacijom, čime 

smo pokazali da idemo u korak sa vremenom i da 
pratimo moderne tokove.
Vi ste ponovo pokazali odgovornost prema kole-

gama, masovno se odazvali našoj anketi, izabrali idealni 
tim neobične sezone, a Draška Božovića proglasili za prvog 

igrača naše lige.
Ovoga puta, nažalost, nismo u mogućnosti da organizujemo 

svečanost, mjere su jasne, a crnogorski fudbalski milje preširok da bi se 
u nagrade dodijelile u “skromnim” uslovima.

Ali, naći ćemo način da ih uručimo onima koji su ih zaslužili, uz nadu 
da ćemo najkasnije na ljeto 2021. ponovo slaviti fudbal, onako kako do-
likuje.

Do tada, čuvajte se, budite odgovorni i na terenu i van njega. Fudbal 
je timska igra, a samo timskom igrom možemo pobijediti i koronavirus.

ŽELJKO JANOVIĆ, PREDSJEDNIK SINDIKATA PROFESIONALNIH FUDBALERA
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Koronavirus, posebne mjere, prven-
stvo koje je prekunto, pa nastav-
ljeno, a nije odigrano do kraja – u 

specifičnim, nefudbalskim uslovima Sindi-
kat profesionalnih fudbalera Crne Gore 
(SPFCG) sedmu godinu zaredom izabrao je 
najbolji tim domaćeg šampionata. 

Četvrti put je biran i igrač sezone Telekom 
1. CFL, dva mjeseca kasnije nego što su se 
najbolji birali minulih godina, čekajući da se 
spusti zavjesa i na nekompletni šampionat.

Tradicija je, dakle, ispoštovana, uprkos 
svemu. Fudbaleri su premijerno glasali elek-
tronskim putem, pomoću posebne aplikaci-
je, svečanost proglašenja najboljih - zbog 
mjera Nacionalnog koordinacionog tijela 
za borbu protiv zaraznih bolesti - prvi put 
nije održana, dok će igračima priznanja biti 
uručena narednom prilikom.

U takvim okolnostima nastala je idealna je-
danaestorka nedovršene prvoligaške sezone 
2019/20. Glasovima 169 igrača, od čega je 
151 glas bio važeći, odlučeno je da su 31 kolo 

SPFCG U SPECIFIČNIM 
USLOVIMA IZABRAO IDEALNI TIM I 
NAJBOLJEG IGRAČA TELEKOM 1. CFL

VIDIMO SE USKORO
U naboljem timu Telekom 1. CFL za sezonu 2019/20 našli su se Dragojević 

(Budućnost), Milić (Budućnost), Ćuković (Rudar), Sekulić (Zeta), Malešević 
(Iskra), Božović (Budućnost), Ćetković (Sutjeska) i Raičković (Budućnost), 

Ivanović (Budućnost), Vujnović (Podgorica) i Grbić (Budućnost). Draško 
Božović izabran za najboljeg igrača sezone. Priznanja će zbog pandemije i 

mjera NKT-a biti uručena prvom prilikom

Telekom 1. CFL (od 36, koliko je trebalo da 
se igra) obilježili golman Miloš Dragojević 
(Budućnost, 49 glasova), defanzivci Stefan 
Milić (Budućnost, 81), Igor Ćuković (Ru-
dar, 52), Nemanja Sekulić (Zeta, 49) i Luka 
Malešević (Iskra, 45), vezisti Draško Božović 
(Budućnost, 78), Marko Ćetković (Sutjeska, 
52) i Miloš Raičković (Budućnost, 39), kao 
i napadači Igor Ivanović (Budućnost, 47), 
Nikola Vujnović (Podgorica, 39) i Petar 
Grbić (Budućnost, 36).

Vezista Budućnosti Draško Božović iz-
abran je za najboljeg igrača lige, čime je 
postao treći laureat, nakon Igora Ivanovića 
(dva puta biran za najboljeg, oba puta kao 

član Sutjeske), kao i bivšeg napadača Zete 
Nikole Krstovića, koji je bio bez premca u 
sezoni 2018/19.

Božović je dobio najviše glasova svojih 
kolega - 43, a iza njega su se našli Marko 
Ćetković (Sutjeska) sa 32 i Igor Ivanović 
(Budućnost) sa 9 glasova.

U idealnom timu dominiraju igrači 
Budućnosti - među najboljih 11 su šestorica 
igrača šampiona, te po jedan iz Sutjeske, Pod-
gorice, Rudara, Zete i Iskre. U Budućnosti 
će, zanimljivo, naredne sezone igrati još dva 
igrača iz naj-tima prošle sezone - Ćuković i 
Sekulić.

Dva fudbalera su napustila crnogorski 
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Prazna bina zbog 
pandemije 

koronavirusa, vidimo se 
naredne sezone SEZONA 2013/14

Golman Ivan Janjušević (Sutjeska), defanzivci Vladan Tatar (Lovćen), Miloš Lakić 
(Petrovac), Vuk Martinović (Lovćen) i Risto Radunović (Budućnost), vezisti Branislav 
Janković (Grbalj), Marko Ćetković (Budućnost) i Nedeljko Vlahović (Rudar) i napadači 
Darko Zorić (Čelik), Stefan Mugoša (Mladost) i Srđan Radonjić (Sutjeska).

SEZONA 2014/15

Golman Ivan Janjušević (Sutjeska), defanzivci  Dejan Ognjanović (Sutjeska), Ne-
manja Mijušković (Rudar), Janko Simović (Budućnost) i Mirko Radišić (Rudar), vezisti 
Nedeljko Vlahović (Rudar), Kohei Kato (Rudar) i Draško Božović (Sutjeska) i napadači 
Goran Vujović (Sutjeska), Bogdan Milić (Mladost) i Ivan Knežević (Petrovac)

SEZONA 2015/16

Golman Milan Mijatović (Bokelj), defanzivci Momčilo Raspopović (Budućnost),  Alek-
sandar Šofranac (Sutjeska), Mirko Radišić (Rudar) i Risto Radunović (Budućnost), 
vezisti Aleksandar Šćekić (Bokelj), Nedeljko Vlahović (Rudar) i Petar Vukčević 
(Grbalj) i napadači Marko Burzanović (Budućnost), Marko Šćepanović (Mladost) i 
Darko Bjedov (Zeta).

SEZONA 2016/17

Golman Milan Mijatović (Dečić), defanzivci Momčilo Raspopović (Budućnost), Igor 
Vujačić (Zeta), Miloš Bakrač (Sutjeska) i Risto Radunović (Budućnost), vezisti Goran 
Milojko (Zeta), Stevan Kovačević (Sutjeska) i Draško Božović (Rudar) i napadači Igor 
Ivanović (Sutjeska), Bojan Božović (Sutjeska) i Radomir Đalović (Budućnost).

SEZONA 2017/18

Golman Milan Mijatović (Budućnost), defanzivci Dragan Grivić (Grbalj), Miloš Bakrač 
(Sutjeska), Igor Vujačić (Zeta) i Ivan Novović (Mladost), vezisti  Stefan Lončar 
(Sutjeska), Stefan Denković (Sutjeska) i Marko Ćetković (Mladost) i napadači Igor 
Ivanović (Sutjeska), Nikola Krstović (Zeta) i Admir Adrović (Mladost).

SEZONA 2018/19

Golman Milan Mijatović (Budućnost), defanzivci Periša Pešukić (Budućnost), Igor 
Vujačić (Zeta), Stefan Milić (Budućnost) i Marko Vučić (Sutjeska), vezisti Draško 
Božović (Budućnost), Marko Ćetković (Sutjeska) i Miloš Mijić (Budućnost) i napadači 
Nikola Krstović (Zeta), Božo Marković (Sutjeska) i Aleksandar Vujačić (Budućnost).

SEZONA 2019/20

Golman Miloš Dragojević (Budućnost), defanzivci Luka Malešević (Iskra), Stefan Milić 
(Budućnost), Igor Ćuković (Rudar) i Njemanja Sekulić (Zeta), vezisti Miloš Raičković 
(Budućnost), Marko Ćetković (Sutjeska) i Draško Božović (Budućnost) i napadači Igor 
Ivanović (Budućnost), Nikola Vujnović (Podgorica) i Petar Grbić (Budućnost).

KAKO JE IDEALNI TIM LIGE IZGLEDAO PO SEZONAMA

VIDIMO SE USKORO
fudbal - Milić je prešao u zagrebački Dina-
mo, a Vujnović u beogradski Voždovac.

Igrači nosu mogli da glasaju za sebe ili 
svoje saigrače, a idealni tim birali su u for-
maciji 4-3-3.

- Zbog aktuelne situacije, uzrokovane 
pandemijom, ove godine smo prvi put orga-
nizovali glasanje elektronskim putem. Obzi-
rom da je prelazni rok bio u toku, da su neki 
igrači pošli, na kraju smo ipak zadovoljni 
odzivom. Igrači su glasali savjesno i rekao 
bih da je ovaj tim potvrda toga - kazao je 
Željko Janović, predsjednik Sindikata pro-
fesionalnih fudbalera Crne Gore (SPFCG).

Bilo je i fudbalera koji su učinkom na terenu 
mogli da se nađu u prvih 11, ali nisu ispunili 
sve uslove da se nađu u idealnom timu.

- Moram navesti da je Moraitis iz 
Budućnosti dobio značajan broj glasova, 
ali kako nije igrao u prvenstvu tokom cijele 
sezone, nije se mogao naći u najboljem 
timu. Ove godine iz dobro poznatih ra-
zloga nijesmo u mogućnosti da organizu-

jemo svečanano proglašenje, kao što smo 
to radili svih prethodnih godina, ali se 
nadam se da ćemo u dogledno vrijeme naći 
način kako da igračima uručimo zaslužena 
priznanja - rekao je Željko Janović, pred-

sjednik SPFCG.
Takva je bila sezona 2019/20 – specifična 

po mnogo čemu. Lopta ipak nastavlja da se 
kotrlja, a slijeda valjda i bolji dani. Vidimo 
se ubrzo! 
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MILOŠ DRAGOJEVIĆ  
(Budućnost) 
49 glasova
31 godina
31 utakmica
26 primljenih golova

NEMANJA SEKULIĆ (Zeta) 
49 glasova
26 godina
29 utakmica
jedan gol
pet žutih kartona

IGOR ĆUKOVIĆ (Rudar)
52 glasa
27 godina
30 utakmica
dva gola
četiri žuta kartona

STEFAN MILIĆ (Budućnost) 
81 glas
20 godina
27 utakmica
jedan gol
sedam žutih kartona

LUKA MALEŠEVIĆ (Iskra) 
45 glasova
22 godine
23 utakmice
četiri gola
dva žuta kartona



NIKOLA VUJNOVIĆ (Podgorica) 
39 glasova
23 godine
31 utakmica
sedam golova
dva žuta kartona

IGOR IVANOVIĆ (Budućnost) 
47 glasova
29 godina
26 utakmica
devet golova
sedam žutih kartona

PETAR GRBIĆ (Budućnost) 
36 glasova 
31 godina
23 utakmice
šest golova
šest žutih kartona
jedan crveni karton

MARKO ĆETKOVIĆ (Sutjeska) 
52 glasa
34 godine
31 utakmica
10 golova
jedan žuti karton

MILOŠ RAIČKOVIĆ (Budućnost)
39 glasova
26 godina
21 utakmica
dva gola
sedam žutih kartona

 DRAŠKO BOŽOVIĆ (Budućnost) 
78 glasova
32 godine
28 utakmica
devet golova
sedam žutih kartona
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Zimus je, u intervju za prethodni broj 
Fer Igre, izjavio: „Dupla kruna bi bila 
vrhunac i moje najveće dostignuće u 

karijeri“.
Draško Božović, ofanzivni vezista 

Budućnosti, nekadašnji mladi, tri puta i 
seniorski reprezentativac Crne Gore, nije 

Sa devet golova i čak 
14 asistencija, Draško 
Božović najzaslužniji 
za dominaciju i 
titulu Budućnosti u 
nekompletnoj sezoni. 
Priznanje SPFCG za 
najboljeg igrača lige 
stiglo kao nagrada

u potpunosti ispunio svoj cilj. Okolnosti su 
bile objektivne – njegov tim je u sezoni ko-
ronavirusa ugrabio da bude prvak, ali nije 
dobio šansu da se bori za trofej u Kupu.

Šest mjeseci kasnije, Božović je dobio 
savršenu „utjehu“. Iako individualna 
priznanja ne mogu da se porede sa kole-

ktivnim trofejima, jer fudbal, ipak, nije 
pojedinačni sport, 32-godišnji fudbaler s 
ponosom je primio vijesti da su ga kolege, 
igrači drugih klubova, izrabrali za najboljeg 
igrača sezone Telekom 1. CFL u anketi SP-
FCG.

- Hvala svima koji su glasali za mene, ovo 

DRAŠKO BOŽOVIĆ, 
IGRAČ SEZONE 
U IZBORU SINDIKATA 
FUDBALERA

VRHUNAC 
KARIJERE
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Fudbal u Crnoj Gori je u minuloj se-
zoni dijelio sudbinu svih nacionalnih 
šampionata na svijetu, svih sportova, 

svih životnih sfera...
Pandemija koronavirusa žestoko je uz-

drmala takmičenje - prekinula ga u martu, 
tek što je počeo drugi dio, a onda u julu i 
definitivno okončala, pet kola prije kraja.

Telekom 1. CFL ipak je dobila novog 
šampiona, Budućnost je prije prekida 
stekla dovoljnu zalihu da i matematički 
osvoji titulu šampiona, četvrtu u klupskoj 
istoriji (toliko ima i najveći rival Sutjeska). 
Sa dva trofeja Kupa u minulih 13 sezona, 
Podgoričani su, ipak, preuzeli primat u kat-
egoriji “najtrofejniji crnogorski klubovi”.

Nisu dobili šansu da se bore za još jedan 
pehar u Kupu, kao ni preostali polufinalisti, 
Sutjeska, Podgorica i Petrovac, jer je virus 
covid-19 bio jači. Neodigravanje završnice 
najmasovnijeg takmičenja ostaće i najveći 
“ožiljak” na sezonu 2019/20.

Sve ostale pozicije na tabeli, koje su 
proglašene važećim u trenutku prekida, os-

tvarene su - reklo bi, se sasvim zasluženo, 
srazmjerno učinku na terenu.

Drugoplasirana Sutjeska plasirala se 
u kvalifikaciju za Ligu Evrope, baš kao i 
trećeplasirana Iskra - najvećih hit sezone i 
debitant na internacionalnoj sceni.

Posljednje mjesto u Evropi ugrabila 
je četvrtoplasirana Zeta, a za prekidom 
žale Podgorica i Petrovac, koji su sjajnim 
proljećnim igrama bili blizu da izbore plas-
man u evro-kupove.

Iz lige je ispao posljednjeplasirani Grbalj, 
koji je u trenutku prekida imao samo teo-
retske šanse da se spasi. Prvi put otkada se 
igra fudbal u samostalnoj Crnoj Gori tim iz 
Radanovića neće biti dio elite.

Prava drama gledana je u mečevima 
baraža, a najveće iznenađenje ostvarilo je 
Jezero, koje je eliminisalo Kom, sa 3:2 u 
ukupnom skoru. OFK Titograd je uspio 
da se spasi u dvomeču sa Bokeljom, iako 
je bio pred ispadanjem, prvi meč kod kuće 
je izgubio 1:0 - isto koliko je pobijedio u 
revanšu, uz slavlje u penal-ruletu.

Dominacija Budućnosti 
u sezoni covida-19

priznanje posebno znači jer ga dodjeljuju 
moje kolege - fudbaleri, oni s kojima se 
nadmećem svakog vikenda, i koji defini-
tivno najbolje znaju da cijene sve kroz šta 
prolazimo na terenu, šta znači uloženi trud, 
proliveni znoj. Hvala i Sindikatu fudbalera, 
koji organizuje ovaj fenomenalan izbor - 
kazao je Božović, poručivši da ovo nije in-
dividualna, već klupska nagrada.

- Podijelio bih je s mojim saigračima iz 
Budućnosti, s cijelim klubom. Da nije njih, 
ništa ne bih mogao da uradim. Imali smo 
fenomenalnu sezonu, osvojili smo titulu, 
žao mi je što nismo imali šansu i da uzme-
mo duplu krunu, ali kreće nova sezona u 
kojoj ćemo nadam se i to uraditi. Dakle, 
zasluge idu mojim saigračima, treneri-
ma, direktorima, predsjedniku, naravno i 
navijačima, za koje se nadam da će uskoro 
opet biti s nama - istakao je Božović.

Ovo je definitivno bila njegova sezona – 
devet golova, čak 14 asistencija, učinili su ga 
najzaslužnijim za dominaciju Budućnosti, 
koja je osvojila titulu sa 19 bodova pred-
nosti u odnosu na drugoplasiranu Sutjesku.

- Cijele godine sam se fantastično 
osjećao, bio sam fizički spreman, zaobišle 
su me i povrede. Sa druge strane, mislim 
da sam potpuno sazrio i kao fudbaler i kao 
ličnost. Sve su to razlozi moje najbolje se-
zone do sada.

Božović je osvojio treću titulu sa ekipom 
Budućnosti, ali, zanimljivo, prvu „kom-
pletnu“.

- Kada smo osvojili prvu titulu, 2008, 
igrao sam samo u jesenjoj polusezoni. I na 
proljeće sam bio tu, ali nisam igrao zbog 
problema sa ugovorom. Kada smo 2012. 
bili prvaci igrao sam takođe samo prvu po-
lusezonu, o onda sam otišao u Izreal. Zato 
je ovo moja prva ‘kompletna’ titula, ako 
tako mogu da kažem.

Dobio je i prvo priznanje za najboljeg 
igrača lige. Na pitanje da li su i individu-
alne nagrade stigle prekasno, jer je, ipak, sa 
32 godine u jeseni karijere, Božović kaže:

- Nikad nije kasno za to, jer priznanja 
ostaju, da se pamte, a svaki fudbaler u 
različitim periodima doživljava vrhunac. 
Da li sam mogao više – naravno da jesam, 
sa ove distance bih neke stvari uradio 
drugačije. Ponosan sam na svaki minut 
u dresu reprezentacije Crne Gore, ali, sa 
druge strane, mislim da sam imao poten-
cijal da odigram mnogo više od te tri utak-
mice. Idem dalje, ne žalim previše, mislim 
da mogu još dosta da pružim, a vjerujem da 
će moji saigrači, mlađi fudbaleri, naučiti iz 
mog fudbalskog puta – zaključio je Božović.  
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Englezi bi napisali „milestone“, kod 
nas je najprikladnija riječ – jubilej.

Elitni crnogorski fudbalski 
šampionat jedan je od najmlađih u Evropi, 
a trebalo je da prođe 14 godina za prvu 
trocifrenu golgetersku brojku. Zavjesu 
je razgrnuo 32-godišnji Admir Adrović, 
koji je noseći dresove Berana, Sutjeske, 
Budućnosti (dva puta) i OFK Titograda 
(takođe dva puta) 30. maja 2020. stigao do 
cifre od postignutih 100 golova u Prvoj ligi.

Telekom 1. CFL obično služi kao 
odskočna daska za bolji transfer u in-
ostranstvo – svi pravi fudbaleri, svi pravi 
golgeteri,  uz svo poštovanje prema našim 
klubovima, našoj ligi, gledaju da što prije 
odu. Zato je Adrovićeva brojka, koja je u 
međuvremenu „jača“ za još dva gola (102) 
– pravi podvig.

Odlazio je i on – čak pet puta, ali se isto 
toliko puta i vraćao. Kao jedan rijetkih i 
dalje aktivnih fudbalera koji su bili tu i 
„nulte“, 2006. godine, spojio je gotovo ne-
spojivo – da istovremeno ostavi trag i u 
Crnoj Gori i u inostranstvu.

- Osvojio sam titulu i dva Kupa u Crnoj 
Gori, dva puta sam bio najbolji strijelac 
naše lige, sa rumunskim Pandurijem sam 
igrao grupnu fazu Lige Evrope, osvajao tro-
feje u Bahreinu, Hong Kongu, i tamo sam 
bio najbolji strijelac lige, bio sam i u Kini, 
Iranu... Zadovoljan sam kada se okrenem 
iza sebe - kaže Adrović za „Fer Igru“.

I ne namjerava da se zaustavi – nakon 
što je pomogao OFK Titogradu da preko 
baraža dođe do opstanka, prešao je u 
Sutjesku, vratio se u Nikšić nakon 10 go-
dina, a borbu za opstanak promijeniće bor-
bom za trofeje.

Nešto će se, ipak, teško promijeniti – 
Adrovićev golgeterstki instikt.

- Vjerujem da mogu još da pružim. Od-
lazak u inostranstvo je svima nama cilj, 
želio sam i ja, 

Ali nisam više u situaciji kao na početku 
karijere da mogu da idem vani po svaku 
cijenu. Osjećam veliko zadovoljstvo što ću 
dobiti priliku u dresu Sutjeske da nastavim 
svoj niz. Naravno, i da pomognem ekipi da 
uradi nešto veliko, jer svi moji golovi su u 
službi tima – dodaje Adrović.

Kako je izgledao fudbalski put prvog 
igrača koji uz svoje ime ima trocifrenu bro-
jku golova u Crnoj Gori.

- Počeo sam u Beranama, gdje sam i 
ponikao, a imao sam 18 godina kada je 
krenulo prvenstvo u samostalnoj Crnoj 
Gori. Sjećam se da sam postigao gol na 
prvom meču u eliti, kada smo gostovali 

Mladosti na Cvijetinom brijegu, gdje više 
nema stadiona. Izgubili smo 2:1 – prisjeća 
se Adrović.

Bio je to 12. avgust 2006. godine i prvi od 
sto...

- Bio sam srećan zbog gola, još više tužan 
zbog poraza, ali mi kroz glavu ni u jednom 
momentu nije prošlo da je to početak velike 
serije. Ni približno tome.

Tri gola dao je Admir Adrović u dresu 
Berana, prije nego što se 2007. preselio u 
Sutjesku. Kraj Bistrice se zadržao tri godine 

i potpuno se afirmisao.
- Bile su to tri godine u kojima sam se 

potpuno izgradio kao fudbaler, došao do 
dresa mlade reprezentacije. Trenirali su 
me i dobri treneri - Brajan Nenezić, Pero 
Giljen, na kraju i Peco Rakojević.

Adrović je dao 22 gola u dresu Sutjeske.
- Ako neki moram da izdvojim, onda je 

to onaj protiv Čelika u baražu za opstanak. 
Bio je to jedini pogodak u dva meča, na ko-
jima je ukupno bilo skoro 20 hiljada ljudi 
na tribinama. Već naredne sezone sa Sutjes-

Adrogol nastavlja i nakon 
stotke: Mogu još da rešetam

PRVI VELIKI 
GOLGETERSKI JUBILEJ U 
CRNOGORSKOM 
FUDBALU – ADMIR 
ADROVIĆ DAO 100 
GOLOVA U PRVOJ LIGI
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kom sam igrao u Evropi.
Dres Budućnosti je obukao u godinama 

pune zrelosti, u dva mandata postigao je 
čak 52 gola u prvenstvu. Osvojio je i titulu, 
2012. kod Miodraga Radulovića, a godinu 
kasnije i Kup kod Radisava Dragićevića.

- Posebno pamtim het-trik protiv 
Sutjeske u Nikšiću. Najveći crnogorski der-
bi, mi smo pobijedili 3:2, te sezone osvojili 
titulu.

Najdraži golovi u dresu OFK Titograda 
ne spadaju u ovih 100 - postignuti su u fi-

Adrogol nastavlja i nakon 
stotke: Mogu još da rešetam

Admir Adrović bi uskoro trebalo da 
postrane prvi naš fudbaler korisnik 
FIFA-FIFpro fonda namijenjenog 
fudbalerima koji nisu mogli da naplate 
potraživanja od nesolventnih klubova.
O čemu se radi?
- Igrajući u Kini, u Dalijenu, ostali su 
mi dužni, a klub se u međuvremenu 
ugasio. Nas nekoliko fudbalera koji 
smo sa strane čekali smo da nam 
gazda kluba isplati zaostale plate, ali 
to se nije dogodilo. Slučaj nije mogao 
da ide ni na Arbitražni sud Fife, jer klub 
više ne postoji i nema načina naplate 
dugovanja – priča Adrović.
Obratio se Sindikatu profesionalnih 
fudbalera Crne Gore.
- Stupio sam u kontakt sa predsjed-
nikom SPFCG Željkom Janovićem, 
napravili smo dobru priču, povezali se 
sa advokatom... Srećom, postoji taj 
fond koji je namijenjen baš za takve 
slučajeve – kaže Adrović.

Adrmir Adrović nije samo fudbaler, nije 
samo golgeter.
- Tokom boravka u Sutjesci od 2007. 
do 2010. završio sam dvije godine 
Fakulteta za fizičku kulturu, a sada po 
povratku u Crnu Goru sam nastavio 
studije i privodim ih kraju. Fakulet se 
nalazi u Nikšiću i povratkom u Sutjesku 
ću vjerujem ubrazi taj proces – kaže 
Adrović, koji ima planove i za dane 
nakon aktivne igračke karijere.
- Sport jeste moj izbor, pa nije 
isključeno da se posvetim i trenerskoj 
školi i sticanju zvanja. No, koronavirus 
remeti mnoge planove, unosi neizvjes-
nost, pa ćemo vidjeti šta će se dešavati 
- istakao je Adrović.

JEDINI IGRAČ 
KORISNIK 
FIFA-FIFPRO FONDA

USKORO – GOLGETER 
SA FAKULTETSKOM 
DIPLOMOM

nalu Kupa 2018.
- Pobijedili smo Igalo 2:0, dao sam oba 

gola i najdraža su mi, jer su ipak donijela 
trofej. 

Njegov 100. gol u prvenstvu, na gos-
tovanju Petrovcu, pomogao je timu da iz-
bori opstanak, a sada je vrijeme za nove 
ciljeve i nove izazove.

- Imao sam sreće da me kroz karijeru 
zaobiđu povrede i sa 32 godine još sam 
konkurentan i mogu dosta da pružim. 
Osjećam se odlično. 
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Sredinom marta je sve stalo. Pan-
demija koronavirusa je počela da 
hara Evropom. Zaustavljene su lige, 

prekinuti treninzi, počeo je neviđeni „lok-
daun“.

Dva i mjeseca kasnije fudbal je oživio, 
korak po korak, sve do potpunog otvaran-
ja, uz jednu, ali veliku razliku u odnosu 
na period prije korona-haosa – bez 
navijača.

Ovako je izgledala hronologija važnih 
odluka na evropskom nivou. 

15. MART
Fudbal je i zvanično stao. 
UEFA je odložila sve utakmice 

Lige šampiona, Lige Evrope, omla-
dinske Lige šampiona.

17. MART 
Usvojena rezolulocija evrop-

ske fudbalske porodice, kao od-
govor na uticaj panedmije na 
takmičenja.

UEFA, ECA, Evropske lige i 
evropski ogranak FIFPro pot-
pisale su rezoluciju u kojoj se 

navodi kako bi evropski fudbal trebalo 
da reaguje na izazove koje je stvorila pan-
demija COVID-19.

UEFA je istog dana odložila EURO 2020 
za 12 mjeseci. 

20. MART
Odložena su sve zvanične futsal utak-

mice, kao i prijateljske utakmice. 

23. MART
Kao posljedicu COVID-19 krize u Evro-

pi, UEFA je odlučila da odloži finala Lige 
šampiona, Lige Evrope i Lige šampiona 
za žene. 

30. MART
UEFA je na video konferenciji 

razgovarala sa generalnim sekre-
tarima svih nacionalnih saveza 

i informisala se o situaciji u 
svim zemljama.

Razgovaralo se o 
ugovorima igrača, koji 
ističu 30. juna, kao i o 
transfer sistemima. 

HRONOLOGIJA: 
Kako je zaustavljen 

i pokrenut fudbal
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1. APRIL 
UEFA je odložila junske mečeve svih na-

cionalnih timova.
Odloženi su i baraži za EURO 2020, kao i 

zakazani prijateljski susreti. 
Pomjerena je i odluka o „dedlajnu“ 

za završetak klupskih takmičenja u se-
zoni 2019/20 , kao i odluka o kalendaru 
takmičenja za sezonu 2020/21. 

23. APRIL
Izvršni komitet UEFE usvojio je principe 

koje su postavile radne grupe, u sarad-
nji sa Asocijacijom evropskih klubova 
(ECA), Evropskim ligama (EL) i evropskim 
ogrankom FIFPro.

Radne grupe su ohrabrile nacionalne 
fudbalske saveze i lige da nastave nacio-
nalna takmičenja prije nego što se nastave 
Uefina takmičenja, sa preporukom da ih 
završe do avgusta.

Iako je Evropsko prvenstvo pomjereno za 
godinu, UEFA je odlučila da zvanični naziv 
ostane EURO 2020.

Odlučeno je, takođe, da se Evropsko 
prvenstvo za žene, koje je trebalo da se 
odigra 2021. godine, pomjeri za 12 mjeseci, 
od 6. do 31. Jula 2022.

17. JUN
UEFA je objavila da se evropska 

takmičenja nastavljaju u avgustu.
Od četvrtfinala će se Liga šampiona i Liga 

Evrope igrati po turnirskom sistemu – jed-
na utakmica na neutralnom terenu.

Domaćin završnice elitnog takmičenja 
biće Lisabon, od 12. do 23. avgusta.

Liga Evrope igraće se u njemačkim gra-
dovima – Kelnu,  Duizburgu, Dizeldorfu i 
Gelzenkirhenu od 10. do 21. avgusta.

I Liga šampiona za fudbalerke će se igrati 
po istom sistemu, u Bilbaou i San Sebasti-
janu, od 21. do 30. avgusta.

Odlučeno je da se Super kup Evrope 
odigra 24. septembra u Budimpešti.

Na sjednici Izvršnog komiteta UEFA us-
vojen je i kalendar takmičenja za sezonu 
2020/21.

Kvalifikacije za Ligu šampiona počinju 
8. avgusta,  mečevima preliminarne runde. 
Prvo kolo kvalifikacija je 18/19. avgusta, a 
igraće se po jedna utakmica na terenu ekipe 
koja domaćinstvo dobije žrijebom.

Dvomeči će se igrati u plej-ofu.
Grupna faza počinje 20. oktobra.
Preliminarna runda Lige Evrope igra se 

20. avgusta, prvo kolo sedam dana kasnije. 
I u Ligi Evrope, do plej-of runde, igraće se 
po jedna utakmica. Grupna faza počinje 22. 

oktobra.
Drugo izdanje Lige nacija počeće u sep-

tembru, kako je bilo planirano, a u oktobru 
i novembru igraće se prijateljske utakmice, 
kao i baraži za EURO 2020 (8. oktobar po-
lufinale, 12. novembar finale). 

18. JUN
Ustanovljene su privremene mjere ve-

zane za pravilo finansijskog fer-pleja, ko-
jim su klubovima olakšani kriterijumi koje 
moraju da usvoje.

UEFA je pozvala nacionalne lige i saveze 
da uspostave jedinstveni sistem transfer 
perioda.

Ustanovljena je i procedura žrijeba kvali-
fikacija za Svjetsko prvenstvo 2022.

9. JUL
Potvrđena mjesta odigravanja utakmica 

osmine finala
UEFA je odlučila da se neodigrani mečevi 

osmine finala Lihe šampiona i Lige Evrope 
odigraju na stadionima domaćih klubova, 
bez navijača.

Izuzetak su dvije utakmice Lige Evrope. 
Inter i Hetafe, te Roma i Sevilja igraće samo 
jedan meč i to na neutralnim terenima u 
Njemačkoj.

UEFA je, takođe, usvojila protokol naz-
van „Povratak igre“, u kome su detaljno na-
vedena uputstva za što bezbjednije odigra-
vanje utakmica, sa striktnim zdravstvenim 
mjerama.
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Kada je sredinom marta koronavi-
rus paralisao svijet i izazvao strah, 
među prvima koji su osjetili potrebu 

i obavezu da pomognu u nevolji bili su naši 
fudbaleri.

Pomoć Nacionalnom koordinacionom 
tijelu je stizala sa raznih strana, može se 
reći da su crnogorski reprezentativci bili 
pioniri solidarnosti na ovim prostorima, a 
o njihovim humanim gestovima i humani-
tarnim akcijama pisao je cijeli region.

Iako nije važno ko je bio prvi i ko je 
počeo, Luka Đorđević je donacijom od 20 
hiljada eura Kliničkom centru Crne Gore 
za nabavku respiratora pokrenuo „lavinu“.

Napadač moskovske Lokomotive u tom 
trenutku je bio u procesu oporavka od teške 
povrede koljena.

„Pratim šta se dešava u mojoj zemlji, u 
kontaktu sam sa porodicom i spreman sam 
da pomognem koliko god mogu“, kazao je 
Đorđević.

Dva naša najveća asa i simbola crnogor-
skog fudbala – Stevan Jovetić i Stefan Savić 

– oglasili su se iz Monte Karla i Madrida, 
dok su bili u strogom karantinu.

Jovetić je donirao 50 hiljada eura NKT-u, 
a u pismu koje je uputio Vladi Crne Gore 
pokazao širinu  i osjećajnost.

„Ovih dana moja porodica i ja bez trep-
taja pratimo dešavanja u našoj Crnoj Gori. 
Dozvolite mi da iskažem divljenje prven-
stveno ljekarima i medicinskom osoblju, 
a onda svim našim divnim i ponosnim 
građanima Crne Gore, koji u ovom mo-
mentu pokazuju ono što nas je uvijek 
krasilo kada je teško: odmjerenost, dosljed-
nost i solidarnost, pokazuju snagu našeg 
zajedništva i spremnost da svi igramo za 
nacionalni tim. Proći će i ovo. Radovaćemo 
se brzo, zajednički!  U sportu i u životu. 
Čast mi je da, pridružujući se brojnim lju-
dima dobre volje i prijateljima naše države, 
u zajednički fond uplatim 50,000 eura, u 
nadi da se brzo gledamo u mojoj, ponosnoj 
Crnoj Gori“, napisao je Jovetić.

Njegove humanitarne akcije su nastav-
ljene i prešle su granice Crne Gore.

Naši fudbalski asovi 
među prvima pritekli 

u pomoć u borbi sa 
koronavirusom

Crnogorci pokazali kako se 
voli i kako se brine o domovini

HUMANOST NAŠIH FUDBALERA
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Zvijezda Monaka nije zaboravila ni zem-
lju u kojoj je stekao fudbalsku reputaciju, 
noseći dres Partizana – u aprilu je kupio 
oko 2.000 testova koji su bili neophodni 
Kliničkom centru Srbije za testiranje na ko-

ronavirus.
“Kada sam čuo da je hitno potreb-

na donacija u Srbiji za testove, nisam 
razmišljao ni trenutka! Uostalom, u mom 
bivšem klubu Partizanu, kao i u cijeloj Sr-
biji imam puno prijatelja i drago mi je ako 
sam donekle pomogao u ovim teškim vre-
menima”, rekao je Jovetić.

O njegovoj humanosti pričalo se i u 
Španiji. Iako je u Sevilju igrao samo šest 
mjeseci, od januara do juna 2017. go-
dine,  nije zaboravio grad u kome je oživio 
igračku karijeru, nakon Mančester sitija i 

Intera.
Toliko je zavolio Andaluziju da je poslao 

pomoć bolnici “Virgen Macarena” u vidu 
medicinske opreme za borbu protiv koro-
navirusa!

“Stevan Jovetić se jednog dana zaljubio 
u Sevlju. Želio je da pomogne, uz podršku 
prijatelja. Hvala”, objavila je bolnica na 
društevnim mrežama. 

Stefan Savić je bio dva mjeseca u strogom 
karantinu, dok se Španija borila sa pan-
demijom, a Madrid bio jedno od žarišta.

Iz svog doma je pratio šta se dešava u 
Crnoj Gori i Savić je posredstvom Nacio-
nalnog koordinacionog tijela za borbu pro-
tiv zaraznih bolesti nabavio dva respirator-
na aparata za potrebe bolnica u Beranama 
i Bijelom Polju, u ukupnoj vrijednosti 40 
hiljada eura. 

Fudbaler Atletika je posebnu pomoć 
uputio svom rodnom Mojkovcu  - za 
potrebe Doma zdravlja uplatio je dodatnih 
pet hiljada eura.

Donaciju od 20.000 eura NKT-u je upla-
tio Žarko Tomašević, a njegova donacija je 
otišla u njegova Pljevlja.

Novcem od njegove donacije Opšta 
bolnica u Pljevljima kupila je mobilni 
utrazvučni aparat, vrijedan 15.000 eura.

Preostali dio novca biće upotrijebljen za 
nabavku dodatne medicinske opreme ili 
sredstava u skladu sa potrebama bolnice.

Crnogorci pokazali kako se 
voli i kako se brine o domovini

HUMANOST NAŠIH FUDBALERA
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Pandemija koronavirusa u Britaniji 
izrodila je heroja – Markus Rašford, 
mladi as Mančester junajteda i 

reprezentativac Engleske, podigao je zem-
lju na noge, akcijom koju je pokrenuo za 
pomoć siromašnoj djeci-učenicima u vri-
jeme „lokdauna“.

Njegovu akciju podržala je Vlada, koja je 
u jednom trenutku, željela da je prekine, da 
bi Rašford krenuo u još veći pritisak da se 
to ne radi.

I uspio je - britanski premijer Boris 
Džonson pristao je da se nastavi sa finansi-
ranjem obroka za siromašne učenike i to-
kom ljetnjeg raspusta.

Engleski reprezentativac je bukvalno 
pritiskao Vladu da ne prekine program 
dodjele bonova za obrok na kraju školske 
godine u julu. 

Rašford je naveo sopstveno iskustvo iz 
djetinjstva, kada se oslanjao na besplatne 
obroke u školi i banke hrane.

On je u otvorenom pismu nadležnima 
opisao kako su se on, kao i ostalih četvoro 
djece koje je izdržavala samohrana majka, 
oslanjali na besplatne školske obroke i do-
brotu i darežljivost komšija.

“Crnac iz porodice sa niskim priman-
jima iz Mančestera, mogao sam da budem 
samo dio statistike. Umjesto toga, zbog 
nesebičnih postupaka moje majke, moje 
porodice, komšija i mojih trenera, jedina 
statistika sa kojom sam povezan su golovi 
i utakmice. Napravio bih sebi, mojoj poro-
dici i mojoj zajednici nepravdu da danas 
ovo ne radim, svojim glasom i svojom plat-
formom i zamolim vas za pomoć”, naveo je 
22-godišnji Rašford u pismu Vladi.

Njegova kampanja privukla je brojne 
slavne ličnosti, opozicione političare, pa 
čak i neke članove Džonsonovih konzerva-
tivaca. 

Džonson se u početku odupirao, ali je 
Vlada ipak popustila i saopštila da će nas-
taviti da obezbjeđuje bonove za hranu to-
kom šestonedjeljnog rasputa za 1,3 miliona 
dječaka i djevojčica u Engleskoj iz porodica 
sa nižim prihodima koji ispunjavaju uslove 
za besplatan školski obrok.

Poslije te objave, Rašford je na Tviteru 
napisao: 

“Ne znam čak ni šta da kažem. Pogleda-
jte samo šta možemo zajedno da uradimo 
- OVO je Engleska 2020”.

Džonsonov portparol rekao je da premi-
jer “u potpunosti razumije da se djeca i 
roditelji suočavaju sa nezapamćenom situ-

MARKUS 
RAŠFORD: 
Golgeter 
i heroj 
britanske 
djece
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Fudbalska planeta se ujedinila u akciji 
pomoći tokom pandemije koronavi-
rusa.
Mnogo je primjera o kojima je javnost 
upoznata, mnogo je onih koji nisu 
željeli da se o njihovim akcijama priča.
Jednu od prvih akcija pokrenuli 
su Leon Gorecka i Džošua Kimih, 
asovi Bajerna, koji su formirali fond za 
pomoć ugroženima, a čiji je inicijalni 
kapital bio pet miliona eura, koliko su 
uplatili njih dvojica.
Finansirali su preko 40 projekata, kroz 
kampanju #WeKickCorona.
“Ovu bolest možemo da pobijedimo 
samo kao tim”, poručili su Kimih i 
Gorecka. 
Marokanski fudbaler Abderazak 
Hamdala je u domovini preuzeo brigu 
o izdržavanju  1.000 porodica, koje su 
ostale bez prihoda tokom pandemije.
Hamdala, koji igra u Saudijskog Arabiji 
za Al-Nasr, objavio je da je imao preko 
6.000 zahtjeva za pomoć, te da je u 
saradnji sa svojim agentima odlučio 
da izabere 1.000 najugroženijih. 
Neobičnu akciju pokrenuo je Keita 
Balde, senegalski reprezentativac i 
član Monaka.
On je organizovao i platio 
smještaj za 200 njegovih zem-
ljaka, koji su zbog pandemije 
ostali bez posla u Španiji.
Riječ je o radnicima, koji su doput-
ovali u region Ljeide da sezonski 
beru voće, ali su, zbog vanrednih 
okolnosti, ostali i bez zarade i bez 
mjesta za stanovanje.
Balde je rođen i odrastao u Kataloniji, 
blizu Ljeide, a za probleme Senegalaca 
je saznao slučajno – preko društvenih 
mreža.
“Ne plačem često, ali sada sam pustio 
suzu. Morao dam da pomignem mojim 
ljudima, uradio sam to iz sveg srca”, 
rekao je Balde. 
Ovo su samo neki od primjera kako 
se fudbalski svijet ujedinio u teškim 
vremenima i kako su dobro plaćeni 
igrači imali razumijevanja i saosjećanja 
za ljude u nevolji.

FUDBALSKA 
HUMANOST 
NA DJELU

acijom” zbog pandemije koronavirusa i za-
tvaranja zemlje”.

Kada su škole zatvorene u martu, naprav-
ljen je program podjele bonova, kako bi se 
osiguralo da školarci ne ostanu gladni. 

Vlada je, kasnije, saopštila da će nastaviti 
taj program tokom ljeta i da će Englesku 

to koštati 120 miliona funti. Vlasi u 
Škotskoj i Velsu imaju slične planove.

A Rašford je zbog svog humani-
tarnog rada i pomoći zajednici 

i ugroženima dobio posebno 
priznanje - dobitnik je počasnog 

doktorata Univerziteta u 
Mančesteru.

“Počastvovan sam i zatečen. 
Veliko hvala univerzitetu 
mog grada što je prepoznao 

važnost ove akcije”, kazao je 
Rašford.

Univerzizet Mančester okuplja 
najveći broj studenata u Velikoj Bri-

taniji.
On je treći clan Mančester junajteda, 

koji je postao vlasnik počasnog dokto-
rata – prije njega isto priznanje uručeno 
je najvećim legendama kluba, Bobiju 
Čarltonu i Aleksu Fergusonu. 
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Povratak fudbala nakon višemjesečne 
pauze i u novim okolnostima, kao i 
mjere koje su se preduzele za zaštitu 

zdravlja igrača, obradovala je cijelu fud-
balsku zajednicu.

Međunarodni sindikat fudbalera FIF-
PRO pozdravio je korake koji su po-
duzeti u pravcu oporavka profesionalnog 
fudbala u nacionalnim i kontinentalnim 
takmičenjima. 

Međutim, generalni sekretar FIFPRO 
organizacije Jonas Baer Hofman u ot-
vorenom pismu je izrazio zabrinutost što 
zainteresovane strane do sada nisu uspjele 
da uvedu zaštitne mjere za zaštitu zdravlja 
igrača tokom rasporeda utakmica koji je 
veoma zgusnut. 

„Veliki procenat fudbalera koji igraju 
na elitnom nivou već su bili pogođeni 
kalendarom mečeva i prije pandemije 
Covid-19, sa nedostatkom vremena za 
oporavak između utakmica i nedovoljnim 
mentalnim i fizičkim odmorom između 
sezona. Od ponovnog pokretanja fud-
bala, primjećujemo veći broj povreda 
zbog nedovoljnog vremena pripreme i 
prenatrpanog rasporeda mečeva“, navodi 
Baer Hofman. 

Generalni sekretar FIFPRO organizacije 
naglasio je da FIFPRO „razumije da je iza-
zovan zadatak nadoknaditi utakmice izgu-
bljene u proteklim mjesecima“, a naglašava 
da „uticaj pandemije Covid-19 znači da će 
raspored utakmica biti još intenzivniji u 
naredne dvije godine“. 

„Zbog toga reakcija u zaštiti mora da 
bude bolja i inovativnija, a nikako da se i 
postojeći okviri dodatno snize. Od vital-
nog je značaja da zainteresovane strane 
zaštite igrače i omoguće im da treniraju 
i igraju utakmice kada su spremni za to“, 
naglasio je Baer Hofman. 

„Reakcija mora da bude brza, a ne 
da se čeka da se utvrdi novi kalendar 
takmičenja, nakon 2024. godine.

Rasprave o reformama kalendara 
utakmica do sada su zane-
marile potrebu organi-
zatora takmičenja da 
se usklade potrebama 
igrača. Ako se uprav-
ljanje radnim obaveza-
ma i opterećenjem 
igrača dozvoli po-
jedincima i ako 

FIFPRO: Niko ne smije da riskira 
zdravlje da bi zadovoljio  

komercijalne ili sportske ciljeve
se odluke donose bez konsenzusa doći će 
do situacija da igračima neće dozvoljeno 

da igraju za reprezentaciju, stvoriće se 
nepotrebni pritisak na njih 

da pređu granice onoga 
što je zdravo i, na kraju, do 

smanjenja kvaliteta 
takmičenja“, istakao 
je Baer Hofman. 

FIFPRO je 
predložio „najhit-
nije zaštitne mjere, 
koje uključuju - ali 
nisu ograničene“. 

- Na osnovu 
medicinskih sav-
jeta, FIFPRO se 

zalagao za pauzu 
van sezone od pet do šest 

nedjelja. U ovoj jedinstvenoj situaciji, u 
narednim pauzama potrebno je poštovati 
minimalne ugovorene periode odmora. U 
većini zemalja je to najmanje tri nedjelje. 
Nakon toga treba da uslijedi period 
prilagođenih treninga kako bi se izbjegle 

povrede. Nije prihvatljivo 
da promjena kalendara 
takmičenje dovodi do pri-
tiska da se ta prava krše. 

- 
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FIFPRO se zalagao za obaveznu pauzu 
u polusezoni između 10 i 14 dana. Ovaj 
zahtjev sada postaje važniji nego ikad, jer 
slijedi period tokom veoma prenatrpanog 
rasporeda mečeva za mnoge igrače tokom 
naredne dvije do tri godine. 

- Trebalo bi uspostaviti pojedinačne 
radne principe za fudbalere kako bi se 
ograničilo da 
p o j e d i n c i 
igraju uza-

stopne utakmice bez odgovarajućeg vre-
mena oporavka. Istraživanja su pokazala 
da broj povreda raste ukoliko je odmor 
između mečeva manji od šest dana. Ta-
kav raspored utakmice biće norma u na-
rednom periodu, tako da se upravljanje 
opterećenjem igrača mora sistematizovati. 

- Savjeti o putovanju i protokoli za 
zdravlje i bezbjednost u vezi sa pandemi-
jom Covid-19 razvijaju se u različitim 
zemljama i nastaviće da utiču na fudbal. 
Potrebni su jasni standardi da se spriječe 
neprimjereni pritisci, kao i disciplinske 
mjere koje bi mogle da se primijene na 
igrače koji svoje zdravlje i zdravlje svoje 
porodice mogu da stave iznad obaveza 
igranja fudbala. 

- Paralelno s tim, FIFPRO čvrsto vjeruje 
da bi nedavne izmjene i dopune pravila 
poput povećanja broja zamjena trebalo 
produžiti. Fudbal pokazuje inovativna 
rješenja u reformama, TV prenosima i 
u još mnogo segmenata. Sada je vrijeme 
da pokaže inovacije u primjeni brige za 
zdravlje igrača. Niko ne bi trebalo da riski-
ra zdravlje i sigurnost da bi zadovoljio ko-

mercijalne ili sportske 
ciljeve.

Međunarodna fudbalska federacija 
(FIFA) osnovala je ranije ove go-
dine fond od 16 miliona dolara 

za pomoć igračima koje ne plaćaju njihovi 
klubovi.

Kako je navedeno u saopštenju, finansir-
anje pokriva period do 2022. godine, a Fifa 
planira da osnuje Nadzorni odbor sa sin-
dikatom FIFPro, koji procjenjuje potrebe 
igrača.

Fond će ponuditi “sigurnosnu mrežu”, 
prije nego što će isplaćivati igrače u potpu-
nosti, navela je Fifa.

Predsjednik Fife Đani Infantino rekao je 
da je njegova organizacija željela da pokaže 
posvećenost pomaganju igračima u teškoj 
situaciji.

“Više od 50 klubova u 20 zemalja je 
prestalo da radi u posljednjih pet godina, 
što je stotinama fudbalera donijelo ne-
sigurnost i teškoće. Ovaj fond će donijeti 
dragocjenu podršku igračima i njihovim 
porodicama. Mnogi od tih klubova su 
ugašeni kako bi izbjegli isplatu zaostalih 
zarada i odmah se formiraju u takozvane 
nove klubove”, navedeno je iz FIFPro.

FIFA FORMIRA POSEBNI FOND

Sigurnosna 
mreža za pomoć 

igračima
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Prije samo godinu, Dijalo je osjetio grčenje mišića u stopalima i da mu trnu 
ruke, dok je bio u trening kampu mlade selekcije Gvineje. Bolovi su postajali 

sve jači, sve dok nije mogao da spava i da se krećeDauda Dijalo je prije samo nekoliko 
mjeseci bio prikovan za krevet, u 
bolovima...

Mislio je da nikada više neće zaigrati 
fudbal. Stahovao je i za život.

Destog juna je mladi fudbaler iz Gvine-
je potpisao prvi profesionalni ugovor sa 
Bordoom.

To je još jedna priča afričkog fudbalera 
koja je ima srećan kraj.

Prije samo godinu, Dijalo je osjetio 
grčenje mišića u stopalima i da mu trnu 
ruke, dok je bio u trening kampu mlade 
selekcije Gvineje.

Bolovi su postajali sve jači, sve dok nije 
mogao da spava i da se kreće.

„Dvije sedmice nisam mogao da za-
spim. Nisu pomagale ni tablete protiv bo-
lova“, ispričao je.

Niko nije tačno znao o kakvoj je bolesti 
riječ, pa je njegov agent i, kako kaže, dru-
gi otac Kristof Uto organizovao transport 
do bolnice u Bordou.

„Bio je to kao horor. Jednog dana, 
medicinska sestra mi je rekla da dođem 
da ga vidim. Tresao se od bolova i grčio. 
Bio je zastrašujuće gledati to“, kazao je 
Uto. 

Prolazili su dani, stanje je bilo sve gore, 
a ni francuski ljekari nisu imali dijagno-
zu.

“Bili smo uplašeni, ruke su mu bile 
paralisane, a bol se širio na noge i grudni 
koš“, priča njegog agent.

Detaljne pretrage su, ipak, dale rezultat 
– bio je zastrašujući.

Dijalo je imao jednu vrstu kuge, koja je 
napadala njegov nervni sistem.

NEVJEROVATNA PRIČA 

DAUDA DIJALO: 
Od borbe sa  kugom do 

profesionalnog ugovora
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„Ljekari su mi rekli da nikad tako nešto 
nisu vidjeli“, kazao je Uto. 

Ova rijetka bolest tražila je veliku 
pažnju i detaljne pretrage, a za njegov 
slučaj zainteresovali su se doktori širom 
Evrope.

„Srećom, našli su rješenje, medikamen-
ti koji su mu prepisani su bili djelotvorni, 
ali liječenje je bilo sporo. Znali smo da 
nas čeka neizvjestan period, jer niko nije 
mogao da pretpostavi kako će se situacija 
razvijati“, objasnio je Uto.

Cijelo to vrijeme, Bordo je bio uz 
mladog napadača, a kada su se stekli us-
lovi stigle su i posjete. Dolazili su igrači, 
šef mlađih selekcija kluba Patrik Batiston, 
pa i navijači, na čelu sa vođom Bordoovih 
ultrasa Florijanom Brunoom. 

Konačno, u julu prošle godine, nakon 
četiri mjeseca provedena u intenzivnoj 
njezi, Dijalu je dozvoljeno da napusti bol-
nicu i ode u Gvineju, da posjeti porodicu.

„Dobio je dozvolu, ali da se ponaša po 
striktnim pravilima. Bilo je pitanje života 
i smrti“, sjeća se Uto. 

Povratak u Gvineju nije protekao kako 
su željeli.

„Bio sam srećan što sam vidio majku, 
ali nisam se osjećao dobro. Pretvarao sam 
se, ali nisam bio u dobrom stanju. Prera-
no sam se vratio“, priznao je Dijalo. 

Dan prije nego što je planirao da se 
vrati u Francusku, izveo je jedan eksperi-
ment – ubacio je ruke u vrelu vodu i nije 
osjetio ništa, iako su mu šake bile skoro 
spržene!

Znao je da je situacija alarmantna, pa 
je ponovo primljen u bolnicu u Bordou.

Pod nadzorom ljekara, situacija se po-
pravila. Terapija je dala rezultate, ćelije, 
koje je teška bolest uništavala, polako su 
se regenerisale i Dijalo je dobio dozvolu 
da se vrati normalnom životu.

Počeo je trenira, da se sprema za 
povratak, kada je pandemija koronavi-
rusa poharala svijet.

Povratak je odložen, vrijeme je iskoris-
tio da se fizički spremi za fudbal.

Bordo je prepoznao sve kroz šta je 
20-godišnjak prošao i kakvu je borbu vo-
dio, pa mu je ponudio prvi profesionalni 
ugovor.

„Još nisam potpuno pobijedio bolest, 
ali boriću se kao i do sada. Mogu da tre-
niram i da igram, primam terapiju, koja 
mi ne smeta da se bavim fudbalom“, ka-
zao je Dijalo.

Kako god se njegova karijera bude raz-
vijala, Dauda Dijalo je već pobjednik...

Pandemija koronavirusa (covid-19) 
ostavila je mnoge posljedice na 
profesionalni fudbal, kao što su 

profesionalni ugovori i registracioni pe-
riodi. Kako bi pomogla da se riješe ova 
pitanja, FIFA je uspostavila radnu grupu, 
koja uključuje FIFPro, predstavnike kon-
tinentanih federacija (UEFA, CAF, AFC, 
Comnebol, Concacaf , OFC) i predstavnike 
asocijacija liga (World Leagues Forum) i 
klubova (ECA)

Sljedeće smjernice predstavljaju rezultat 
različitih diskusija i usvojene su jednoglas-
no:

- Po pravilu, ugovori o profesionalnom 
igranju se uređuju u skladu sa nacional-
nim zakonom i ugovornom autonomijom 
strana. Osim toga, u skladu sa članom 18, 
tačka 2 FIFA Pravilnika o statusu i transfe-
ru igrača predloženo je između ostalog da:

- Tamo gdje ugovor ističe poslednjim 
danom sezone po utvrđenom rasporedu, 
isti može biti produžen do krajnjeg datuma 
nove sezone.

- U slučajevima gdje novi ugovor teče od 
prvog dana nove sezone, ali po starom ra-
sporedu, taj datum će biti pomjeren na novi 
početni datum sezone.

Očigledno je da posljedice pandemije 
covida-19 mogle uticati da se ugovori ne 

mogu izvršiti na način kako je bilo origi-
nalno predviđeno, između ostalih mjera 
predlaže se sljedeće:

- Klubovi i igrači se snažno podstiču da 
rade zajedno kako bi došli do adekvatnih 
kolektivnih ugovora, bilo da se radi o klup-
skom nivou ili na nivou liga.

- Tamo gdje postoje relevantni socijalni 
partneri, kolektivni ugovor treba postići 
unutar struktura koje učestvuju u kolek-
tivnom pregovaranju ili nekog drugogo 
mehanizma kolektivnog pregovaranja.

- Jednostrane odluke kojima se mjenjaju 
uslovi ugovora mogle bi se priznati samo 
ukoliko su donesene u skladu sa naciona-
lnim zakonodavstvom ili gdje ih kao takve 
dopuštaju strukture uključene u kolektivno 
pregovaranje.

- Gdje takvi sporazumi nijesu mogući 
jednostrane odluke za mjenjanje uslova 
ugovora biće jedino priznate ukoliko ih 
FIFA Komora za rješavanje sporova (DRC) 
ili Komitet za status igrača (PSC) budu 
smatrale da su donesene u dobroj namjeri, 
razumne i proporcionalne.

- U skladu sa aktuelnom situacijom, 
usaglašeno je da se prethodno najavljeni 
registracioni periodi mogu prilagoditi 
novim sportskim kalendarima koje će us-
postaviti savezi i lige.

FIFA I FIFPRO PREDSTAVILI U USLOVIMA PANDEMIJE

NOVE SMJERNICE 
ZA UGOVORE IGRAČA
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Samo dan nakon što je vodio svoj tim 
do uspjeha koji se čekao 21 godinu i 
nakon pobjedničke žurke Alesandro 

Spano je odlučio da završi fudbalsku kari-
jeru.

Spano je bio kapiten Ređane, koja je 
poslije više od dvije decenije došla do Serije 
B (drugog razreda italijanskog fudbala), a 
kada je ispunio cilj sa 26 godina je rekao 
zbogom fudbalu.

Nije mu dosadila igra, već je odlučio da 
krene novim putem –posvetiće se studi-
ranju.

„Moja fudbalska misija je ispunjena. 
Moja sudbina je bila da donesem radost 

ovom gradu i navijačima, ponosan sam 
što sam bio kapiten ovog tima“, kazao je 
26-godišnji Spano. 

Tokom karijere, Spano nije mogao da se 
potpuno posveti obrazovanju, ali je, ipak, 
bio prilično angažovan tokom studija, da je 
dobio međunarodnu stipendiju u projektu, 
koji zahtjeva putovanja u London, Šangaj i 
San Francisko.

„Krio sam to od svih, jer sam želio da 
se maksimalno posvetim fudbalu. Sada je 
ovo moja šansa da napravim nešto drugo u 
mom životu i nešto što me zanima, baš kao 
i fudbal. Uvijek ću biti dio Ređane“, kazao 
je Spano. 

Kapiten-student: 
Ostvario istorijski 
uspjeh, pa krenuo 

novim putem

S iniša Mihajlović je to nazvao sud-
binom, kada je 5. jula pogledao ka 
klupi Bolonje tražeći pogledom 

igrača koji će uraditi nešto protiv Intera 
na Meaci.

Njegov tim je gubio 1:0, imao igrača 
manje, već je bio 65. minut.

„Želio sam da ubacim Svanberga, a 
onda sam u sebi pomislio: ‘Ubaci Musu. 
Uvijek napravi neku gužvu, oni neće 
razumjeti šta se događa’“, opisao je 
Mihajlović momenat kada je odlučio da 
u igru uvede Musu Juvaru, 18-godišnjeg 
napadača iz Gambije.

Desetak minuta kasnije Musa je pogo-
dio za 1:1, postigao prvi gol u Seriji A 
i najavio senzacionalni preokret, koji je 
potpisao njegov zemljak Musa Barou.

I tako je počela najljepša priča itali-
janskog fudbala ove sezone.

On nije jedini 18-godišnjak koji je 
zablistao na najvećoj sceni, niti će jedan 
gol značiti da će njegova karijera biti 
blistava, ali je samim tim što igra fud-
bal na najvećoj sceni, Musa Juvara pravo 
čudo.

Prije samo četiri godine, kao 
14-godišnjak, sam je, bez igdje ikog, 
brodom iz Gambije stigao na italijansku 
obalu, na Siciliju!

„Musa je došao u Italiju trasom koju 
zovemo – put bez povratka. Tako je to u 
našoj zemlji. Mnogi mladi ljudi nemaju 
osnovne uslove za život, za školovanje, 
nemaju budućnost. Za njih je jedini izlaz 
da dođu do Evrope, po svaku cijenu. 
Njihov moto je – ili ću uspjeti, ili kraj. 
To jeste veliki rizik, ali nema mnogo iz-
bora“, kazao je za „Gardijan“ novinar iz 
Gambije Momodu Ba. 

Kada je došao do italijanske obale, 
mali Musa je, poput mnogih njegovih 
sunarodnika, koji su pobjegli od bijede 
i ratova, smješten u prihvatni centar u 
Routiju, blizu Potence.

Dok je igrao fudbal na ulici primijetio 
ga je Vitantonio Suma, trener u malom 
klubu Virtus Aviljano.

Suma nije bio samo trener, već i čovjek 
velikog srca, baš kao i njegova supruga 
Loredana Bruno.

Dok je Vitantonio bio Musin i trener, 
i zaštitnik, Loredana je o njemu brinula 
majčinskom ljubavlju.

Kada je Musin talenat buknuo, a Vir-
tus Aviljano postao premali klub za 
takvog dragulja, Vitantonio ga je odveo 
na probu u Kjevo. Prošao je odmah, ali 
su se ispriječili administrativni problemi 
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On nije jedini 18-godišnjak koji je zablistao na najvećoj 
sceni, niti će jedan gol značiti da će njegova karijera biti 
blistava, ali je samim tim što igra fudbal na najvećoj 
sceni, Musa Juvara pravo čudo

– maloljetnicima koji nemaju roditelje 
ili staratelje nije dozvoljen prelazak iz 
kluba u jednog u klub iz drugog grada.

Problem je riješen tako što su Vitan-
tonio i Loredana usvojili Musu, uz do-
kaze da su ga se njegovi biološki roditelji 
odrekli!

U Kjevu je bio od 2017. godine, ali je 
kratko bio pozajmljen Torinu, kako bi 
zaigrao na čuvenom turniru u Vijaređu.

Skauti Bolonje nisu imali dilemu - 
Musa Juvara je potencijal, vrijedan da se 
Kjevu plati pola miliona eura.

I tako je počela njegova priča, 
a gol Interu, nakon svega 
što je prošao kao dječak, 
nagrada je i satisfakcija. 
Ako postoji fudbalska bajka 

– ispričao ju je 
Musa Juvara.

On, međutim, 
nije jedini fu-
daler-izbjegl ica 
iz Gambije, koji 
je došao do velike 
italijanske scene. 

U Kataniji dobro igra krilni 
napadač Kalifa Mane, u Romi se 
probija 19-godišnji vezista Ebrima 
Darbo, u Sampdoriji je defanzivac 
Omar Koli, za koga se interesuje Sau-

tempton.
Pretpostavlja se da u Italiji tre-

nutno živi oko 30.000 Gambijaca, 
ali bi mnogi od njih mogli da budu 
vraćeni u zemlju, koja je još u nesta-

bilnom političkom 
trenutku, iako je 
2017. godine pao 

d u g o g o d i š n j i 
diktator Jahja 
Džame.

Musa Juvara, 
sudbina dječaka 
iz Gambije: Od 
izbjegličkog 
broda do 
gola na Meaci
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